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مدیرکل دفتر امور روستایی و شوراهای استانداری خراسان 
رضوی گفت: 40 درصد روســتاهای این استان در اثر مهاجرت 

گسترده از جمعیت مولد تخلیه شده است.
وحید قربانی افزود: بر اســاس سرشماری سال 1390 از هفت هزار 
و 359 آبادی در خراسان رضوی سه هزار و 335 آبادی دارای جمعیت 

ساکن است.
وی ادامه داد: از این تعداد آبادی دارای جمعیت ســاکن دو هزار و 
524 مورد روستاهای دارای جمعیت بیش از 20 خانوار هستند و بقیه 

آنها جمعیت کمتر از 20 خانوار دارند.
مدیرکل دفتر امور روستایی و شوراهای استانداری خراسان رضوی 

گفت: چهار هزار و 24 آبادی استان هم خالی از سکنه است.
وی افزود: از بین سه هزار و 335 روستای خراسان رضوی 40 درصد 
روستاهای مهاجرفرست هستند که به دلیل پایین بودن درآمد نسبت 
به هزینه ها، ناپایداری درآمدها و پدیده خشکسالی عمده جمعیت مولد 

آنها مهاجرت کرده اند.
قربانی ادامه داد: اقتصاد این گروه از روســتاها متکی به کشاورزی 
صرف بوده اما بــه دلیل وضعیت ناپایدار منابع آبی آن، درآمد اندک و 

از دست رفتن زمینه های معیشت جمعیت از آنها خارج شده است.
وی گفت: در این دسته از روستاها متوسط سن اهالی بالا و فراتر از 
سن فرزندآوری و همچنین بعد خانوار بسیار اندک است. بخشی دیگر 
از روستاهای استان هم که عموما در حاشیه کلانشهر مشهد و شهرهای 
بزرگ اســتان قرار دارند بر خلاف روستاهای مهاجرفرست، مهاجرپذیر 

هستند که این امر چالشی جدی برای شهرها محسوب می شود.

نماینده مردم شهرستان های بیرجند، درمیان و خوسف در 
مجلس شورای اسلامی گفت: تاکنون وعده های دولت در استان 

محقق نشده است.
 حجت الاســلام ســید محمدباقر عبادی اظهار داشــت: پروژه دو 
بانده ســازی محور بیرجند- قاین به نام جاده مرگ نامگذاری شده زیرا 
متأسفانه شاهد فوت زیادی از هم استانی ها در این محور بودیم و آمار 

تصادفات در این محور زیاد است.
عبــادی با بیان اینکه آن طور که باید وعده های دولت در اســتان 
خراســان جنوبی محقق نشده اســت افزود: در این راستا ما هیچگاه از 

نوبخت و وزیر راه و شهرسازی رضایت نداشته و نخواهیم داشت.
فرماندار شهرســتان بیرجند نیز با اشاره به این که عملیات اجرایی 
این پروژه از ســال 93 آغاز شــده و تاکنون 20 کیلومتر از این محور 
دوبانده سازی شده است افزود: طرح دوبانده سازی محور کاری مشترک 
بین اســتان خراسان جنوبی و خراســان رضوی است که امیدواریم در 

اعتبارات سال 96 اعتبارات این بخش افزایش یابد.

شهرکرد - خبرنگار کیهان:
استاندار چهار محال و بختیاری گفت:  از ابتدای سال جاری 
تاکنون دو هزار و 200 میلیارد ریال تسهیلات بانکی به طرح های 

اقتصاد مقاومتی این استان پرداخت شده است.
قاسم سلیمانی دشتکی در نشست مشترک ستاد فرماندهی اقتصاد 
مقاومتی و شورای هماهنگی بانک های استان افزود: سهمیه تسهیلات 
اقتصاد مقاومتی چهار محال و بختیاری در سال جاری سه هزار و 600 
میلیارد ریال بوده که بر اساس پیش بینی های صورت گرفته این مبلغ 

تا پایان امسال جذب می شود.
ســلیمانی دشتکی تصریح کرد: در این نشست مقرر شد تا طرح ها 
و پروژه هایی که پرداخت تســهیلات به آنها بیشتر از یک ماه به طول 

انجامیده تا پایان ماه جاری تعیین تکلیف شود.
استاندار بیان داشت: در خصوص وضعیت طرح ها و پروژه های مربوط 
به  اقتصاد مقاومتی باید از کلی گویی پرهیز کرد و مشکلات به صورت 

دقیق مورد بررسی قرار گیرد.
وی اضافه کرد: در صورت سهل انگاری و یا ضعف هر کدام از مدیران 
در خصوص پیگیری پروژه ها و طرح های مربوط به اقتصاد مقاومتی، مدیر 

مربوطه بایستی استعفا دهد.
استاندار اظهار کرد: باید ضعف های احتمالی بررسی و نسبت به رفع 

مشکلات موجود اقدامات لازم صورت گیرد.

هندیجان-خبرنگار کیهان: 
فرماندار هندیجان گفت: رودخانه زهره خشــک 
و آب آشــامیدنی هندیجان به نقطه بحران رسیده و 
به علت بی آبی زمین های کشــاورزی این شهرستان 

درحال نابودی است.
سید مهران رفیعی اظهار کرد: پیگیری های مستمر برای 
بهبود وضعیت آب آشــامیدنی و آب کشــاورزی هندیجان 
تاکنون بی نتیجه بوده است.وی افزود: رودخانه زهره هندیجان 
تنها تأمین کننده آب آشــامیدنی این شــهر است که دچار 
خشکی شــده و بحران آب در هندیجان بسیار جدی است.

رفیعی تصریح کرد: به علت بی آبی کشت تابستانی محصولات 
کشــاورزی در هندیجان تعطیل شد و کشت پاییزه حدود 
26 هزار هکتار زمین کشــاورزی سنددار در حال نابودی است.
فرماندار هندیجان اظهار داشت: مردم حق دارند در باره کیفیت 
نامناسب آب آشامیدنی و بی آبی زمین های کشاورزی گله مند 
باشند.وی از مسئولان استانی و کشوری خواست تصمیمات 
جدی برای بیرون رفت هندیجان از بحران آبی اتخاذ کنند.

 استاندار قم گفت: اگر معضل زیست محیطی دریاچه نمک 
پیگیری نشود در آینده 26 درصد از جمعیت کشور را با مشکلاتی 

روبه رو می کند.
ســیدمهدی صادقی افزود: بحران دریاچــه نمک، یک بحران ملی 
اســت و  گرد و خاکی که اکنون از این مکان تولید می شــود بســیار 

مخاطره انگیز است.
وی در ادامه با اشاره به برخی مشکلات استان قم در حوزه آب رسانی، 
محیط زیست، حمل و نقل، مسائل اجتماعی، شهری و بافت های فرسوده 

خواهان حمایت بیشتر دولت و مسئولان برای رفع این مشکلات شد.
استاندار قم گفت: در زمینه آب، منابع زیرزمینی و حفظ و افزایش 
منابع آب با تغییر نوع کشت نیز نیازمند فعالیت هایی هستیم که باید با 

حمایت همه مسئولان دنبال شود.
وی خاطرنشان کرد: در عرصه حمل و نقل نیز در استان قم، کار روی 
مترو در حال انجام است، منوریل را متوقف به یک فاز کردیم و به ازای 
آن، خط دوم مترو را که از دستور کار خارج شده بود، راه اندازی کردیم.
وی ادامه داد: قطار سریع السیر تهران - قم و اصفهان نیز از پروژه های 
بســیار بزرگ است که شروع شده و امید است به موقع به بهره برداری 

برسد.
دریاچه نمک در جنوب غربی استان قم مابین سه استان قم، اصفهان 
و سمنان واقع شده است؛ وسعت آن در حدود 200 هزار هکتار است.

مسئولان معتقدند در صورت عدم مدیریت، مشکلات زیست محیطی 
دریاچــه نمک از جمله شــوری آب و ریزگردها بــه زودی گریبانگیر 
استان های همجوار قم نیز خواهد شد. تامین حقابه های زیست محیطی 
تالاب ها، رودخانه ها و احیای اراضی نابود شده مهم ترین اقدامی است که 
می تواند در بلندمدت تا حدی مشکلات موجود دریاچه نمک را مرتفع و 

از پیشروی این معضلات جلوگیری کند.

مشهد-خبرنگار کیهان:
مشاور شهردار مشهد، گفت:همزمان با اربعین حسینی،سوله 
دائمی اســکان در فضایی بالغ بر 12 هزار متر مربع، از ســوی 

شهرداری مشهد در نجف اشرف راه اندازی شد.
»وحید موسویان« اظهار داشت: این سوله ظرفیت اسکان 10 هزار 

نفر شب را در ایام اربعین خواهد داشت.
وی با اشاره به اینکه هزار و 200 نفر از کارکنان شهرداری مشهد به 
اضافه 800 خادم ، جهت کمک رسانی و ارایه خدمات به زائرین پیاده 
اربعین، به نجف و کربلای معلی اعزام شــدند، افزود: این گروه در قالب 
650 پاکبان، 350 راننده اتوبوس، 120 پزشک و پرستار،250 روحانی 

و مبلغ، 400 خادم فرهنگی مواکب و...هستند.
مشاور شهردار مشهد از راه اندازی 8 موکب موقت در عراق خبر داد 
و گفــت: 5 موکب در کربلا، 2 موکب در نجف و 1 موکب در کاظمین 
راه اندازی شده است .موسویان تصریح کرد:از طریق پویش مردمی »نذر 
پتو« طی یک هفته، 15 هزار پتو به ارزش 500 میلیون تومان از سوی 
شهروندان مشهدی جهت استفاده زائرین پیاده اربعین، جمع آوری و به 

عراق ارسال شد.

بنده یک کیوسک دار هستم که کیوسک روزنامه فروشی ام در خیابان 
آزادگان )24متری( اهواز قرار دارد. مهرماه امسال قبض برقی در حدود 
700 هزار تومان برای بنده صادر شــد. این در حالی است که مدت ها 
کنتور برق کیوسک خراب است و شرکت برق هم اقدامی برای تعویض 
آن نکرده اســت. می گویند باید هزینه کنتور را خودت پرداخت کنی، 
اما وقتی می خواهم هزینه کنتور را بدهم می گویند کنتور نداریم؛ واقعا 
نمی دانم باید با کدام سازشان برقصم؟ مگر یک کیوسک روزنامه فروشی 
چقدر درآمد دارد که این مبلغ هنگفت برق را برای من تعیین کرده اند؟
علی جمعه

همدان- خبرنگار کیهان:
عضو هیئت اجرایی خانه کارگر کشور، گفت: قانون کار 
دستاویز دولت های مختلف برای حل مشکلات شده است.

علیرضا محمودی گفت: لایحه اصلاح قانون کار فقط روی 
دو یا سه بند اصلی مربوط به منافع و  معیشت کارگران دست 
گذاشته و قصد کاهش منافع را دارد در حالی که امروز بیش 
از 95 درصد کارگران با قراردادهای موقت مشــغول به کار 
هســتند و این امر امنیت شغلی آنها را به مخاطره انداخته 
است.وی یادآور شد: اگر اصرار برداشتن حمایت های نیم بند 
موجود در قانون کار فعلی را دارند باید ابتدا مشــکل بیمه 
بیــکاری را حل و آن را کامل کننــد تا در صورت اخراج و 
قطع همکاری با کارگر و یا تعطیلی واحد تولیدی، معیشتش 
کاملًا تأمین باشد. وی افزود: چرا باید قشر کارگر پاسخ رکود 

اقتصادی کشور و عملکرد بانک و دیگر مشکلات را بدهد.
محمودی خاطرنشان ساخت: سازمان تأمین اجتماعی 

متعلق به کارگران است و اجازه ادغام آن را نمی دهیم.
دبیر اجرایی خانه کارگر استان همدان نیز اظهار داشت: 
این انصاف نیست که قانون کار را که 25 سال است هر چند به 
صورت کج دار و مریز، اجرا می شود، به بهانه اصلاح از بین ببرند 
و به آن دست اندازی کنند.چنگیز اصلانی ادامه داد: صندوق 
بیمه تأمین اجتماعی را که کارگران سال هاست با پرداخت 
حق بیمه، فعال نگه داشــته اند، می خواهند با صندوق های 
100 درصد ورشکســته ادغام کنند که این کار اشتباه و به 
ضرر کارگران اســت. وی افزد کارگران خواستار اجرای نظام 

پرداخت هماهنگ حقوق مانند کارمندان دولت هستند.

اهواز- خبرنگار کیهان:
نمایندگان اســتان خوزستان در مجلس شورای 
اسلامی در جلسه شــورای برنامه ریزی استان که با 
حضور وزیر راه و شهرســازی برگزار شد نسبت به 
عملکرد این وزارتخانه و شورای برنامه ریزی استان 

انتقاد کردند.
نماینده مردم خرمشــهر در مجلس شورای اسلامی در 
این جلسه که در استانداری خوزستان برگزار شد، اظهار کرد: 
وزیر راه و شهرسازی در رابطه با راههای خوزستان تاکنون 
چــه کاری انجام داده اســت و کدام راه و بزرگراه، وخطوط 

ریلی استان را افتتاح کرده است.
عبدالله سامری تصریح کرد: 75 درصد از منابع درآمدی 
کشــور در خوزستان است و مدیران در استان گزارش هایی 
را به شــما ارائه می دهند که واقعیت ندارد.وی ابراز داشت: 
خرمشهر مورد تعرض بیگانگان قرار گرفت اما دولت حاضر 
نیست خرمشهر و آبادان را بازسازی کند و جوانان ما به علت 

بیکاری به کشورهای بیگانه مهاجرت کرده اند.
نماینده مردم خرمشهر در مجلس افزود: تمام جاده ها به 
ویژه جاده قدیم خرمشهر در مسیر تردد خودروهای سنگین 

قرار دارد و تاکنون به وضعیت آن رسیدگی نشده است.
سامری تأکید کرد: چرا راه آهن خرمشهر- تهران نباید دو 
بانده باشد تا قطارها مجبور نباشند هنگام ورود به خرمشهر 
45 کیلومتر قبل از شــهر توقف کنند تا یک قطار از شــهر 
خارج شود و جایگزین آن شوند.نماینده ایذه و باغملک نیز 
افزود: با این بودجه هایی که به خوزستان می دهند پیشرفتی 

در استان نخواهیم دید.
خادمی گفت: در حوزه انتخابیه بنده سرانه توسعه به ازای 
هر نفر 11 هزار تومان است با این اعتبار چه کاری می توان 
کرد؟جواد کاظم نسب، نماینده مردم اهواز نیز خطاب به وزیر 
راه گفت: شــما 4 هزار میلیارد تومان در شهر رامین هزینه 
کردید که اکنون مددجویان بهزیستی هم حاضر به زندگی در 
آنجا نیستند چه خدماتی به مردم اهواز و حاشیه آن داشتید؟

 معاون مطالعات پایه و طرح های جامع منابع آب ســازمان 
آب و برق خوزســتان گفت: از ابتدای مهر امسال تا 15 آبان 
617 میلیون متر مکعب آب وارد مخازن ســدهای خوزستان 
شده است که نسبت به مدت مشــابه پارسال این میزان 50 

درصد کاهش یافته است.
هوشنگ حسونی زاده بیان کرد: میزان بارش از ابتدای پاییز امسال 
تاکنون در خوزستان پایین تر از حد نرمال است به طوری که از ابتدای 
ســال آبی امســال )اول مهر( 18 میلیمتر در خوزستان بارش باران 
داشــتیم این درحالی است که در مدت مشابه پارسال 245 میلیمتر 

بارش داشتیم.
وی افزود: 118 بازه در رودخانه های خوزســتان شناسایی شده اند 
که سیل گیر و یا فرسایش پذیر هستند و می توانند مشکلاتی را برای 
مردم منطقه و یا کشاورزان ایجاد کنند که بیشتر در حوضه آبی کرخه 

و مارون هستند.
حســونی زاده اضافــه کرد: در حوضه آبی کرخــه، دز و مارون در 
خوزستان برای تامین آب کشاورزی مشکلی وجود ندارد اما در حوضه 

آبی هندیجان و زهره دچار مشکل آب هستیم.
وی گفت: به منظور رعایت عدالت در توزیع آب به کشاورزانی که 
با سازمان آب و برق خوزستان قرارداد منعقد نکنند آب داده نمی شود.

مدیرکل مدیریت بحران اســتانداری خوزستان نیز گفت: استان 
کهگیلویه و بویر احمد از بالا دســت رودخانه مارون در حال برداشت 
آب است و این کار باعث شده که آب به کشاورزان پایین دست رودخانه 

در خوزستان نرسد.
هاشم بالدی گفت: پیش بینی شده از اواخر آذر امسال بارندگی های 
شــدیدی در خوزستان رخ دهد که از ســازمان آب و برق خوزستان 

خواستاریم سیل بندهایی را در حاشیه روستاها احداث کند.
وی اضافه کرد: امســال پیش بینی شده 500 مترمکعب رهاسازی 
آب از سد کرخه انجام شود و بستر این رودخانه جوابگو نیست و باید 

به فکر امنیت روستاهای اطراف رودخانه بود.

مدیرکل امورشــهری و شــوراهای استانداری 
خوزســتان از اختصاص 60 دستگاه واگن به سازمان 

قطار شهری اهواز خبر داد.
پیمان کاظمی نژاد افزود: نبود فاینانس برای این پروژه 
و قبول نکردن ضمانت فاینانس پروژه قطار شهری از سوی 
بانک های خوزستان و همکاری نکردن برخی دستگاه ها در 
اجرای این پروژه از جملــه عوامل کندی اجرای این طرح 

بوده است. 
وی گفت: 48 درصد تاکسی های مسافربری درون شهری 
در خوزستان فرسوده هستند و متوسط عمر کاری این ناوگان 
در خوزستان 11 سال گزارش شده است و باید تاکسی های 

مسافربر درون شهری نوسازی شوند. 
وی گفت: 11 هزار و 324 تاکســی زرد کار جابه جایی 
مسافر درون شهری خوزستان را انجام می دهند که با توجه 
به جمعیت خوزستان این رقم باید 17 هزار و 216 دستگاه 
تاکسی باشــد. مدیر کل امورشهری و شوراهای استانداری 
خوزســتان با بیان اینکه پنج هزار و 480 دستگاه تاکسی 
فرسوده در این استان وجوددارد بیان کرد: طبق استاندارد 
عمر کاری تاکسی های درون شهری باید زیر 10 سال باشد 
که در استان عمر کاری تاکسی های درون شهری یک سال 

اضافه تر از میزان استاندارد است. 
وی افزود: بالا بودن نرخ تسهیلات بانکی برای تعویض 
خودرو و وجود مســافربرهای شخصی مانع تعویض خودرو 

توسط تاکسیداران می شود. 
کاظمی نژاد گفت: ســهم خوزســتان در طرح اقتصاد 
مقاومتی اختصاص یک هزار و 480 دستگاه تاکسی درون 
شهری است که با تزریق این تعداد تاکسی به ناوگان حمل و 
نقل درون شهری متوسط عمر کاری تاکسی ها در این استان 
به 9/3 کاهش می یابد و میزان تاکسی فرسوده در استان به 

35 درصد خواهد رسید. 
وی بیــان کرد: برای اجرای این طــرح نیاز به اعطای 
تسهیلات کم بهره، مشارکت بخش خصوصی و ایجاد جایگاه 

سوخت در خوزستان است. 
مدیرکل امورشهری و شوراهای استانداری خوزستان به 
نوسازی ناوگان اتوبوس مسافربری درون شهری اشاره کرد 
و افزود: در مجموع یک هزار و 100 اتوبوس در خوزســتان 
کار حمل و نقل مســافران را درون شهر انجام می دهند که 

از این تعداد 808 دستگاه فرسوده هستند.
وی افزود: از جمله عواملی که باعث شــده این ناوگان 
در خوزستان نوسازی نشود تمایل نداشتن بخش خصوصی 

برای مشارکت در این بخش است. 
وی اضافه کرد: در طرح اقتصاد مقاومتی سهم خوزستان 
179 دستگاه اتوبوس درون شهری است که اختصاص می یابد 
و با اضافه شدن این تعداد دستگاه تعداد اتوبوس های فرسوده 
خوزســتان، به 57 درصد کاهش یافته و عمر کاری ناوگان 

اتوبوس درون شهری در استان به 8/5 کاهش می یابد. 

ساری - خبرنگار کیهان:
خط پرواز قوهای زمســتان گذران به  تالاب سرخرود در 
محمودآباد مازندران با نصب نشــانگر ویــژه )برد بال( برای 
جلوگیــری از برخورد این پرندگان با دکل برق فشــار قوی، 

ایمن سازی شد.
تالاب سرخرود یکی از سه تالاب مهم مازندران است که سالانه 5 تا 
10 هزار قو برای زمستان گذرانی در آن فرود می آیند. وجود سیم های 
برق فشار قوی از جمله تهدیداتی است که در این سال ها همواره برای 

این گونه پرنده در مسیر پروازی وجود داشته است.
سیم های برق فشار قوی مسیر پرواز قوها در ورود به تالاب سرخرود 

با مارکربال ایمن سازی شده است.
مارکر بال ها علائم هشدار دهنده ای است که بر روی سیم های برق 
فشار قوی نصب شده تا از برخورد پرندگان با سیم های برق جلوگیری 
شود.این کار برای اولین بار در کشور با همکاری شرکت توزیع و انتقال 
برق و تشکل زیست محیطی کانون محیط بان و حفاظت محیط زیست 

محمودآباد در مسیر پروازی تالاب سرخرود انجام شد.
دکل های فلزی با ارتفاع بالا در اراضی کشــاورزی مازندران سبب 
می شــود تا همه ســاله تعداد زیادی پرنده در برخورد با سیم های برق 
تلف شــوند. سالانه در فصل پاییز و زمستان 150 گونه پرنده زمستان 
گذران با جمعیت بیش از یک میلیون به آبگیرها و تالاب های مازندران 

وارد می شوند.

استاندار قم: بحران دریاچه نمک
 دامن گیر کشور می شود

راه اندازی سوله دائمی اسکان در نجف

۴0 درصد روستاهای خراسان رضوی 
خالی از جمعیت مولد است

کاهش ورودی آب 
به سدهای خوزستان

استاندار:
مدیران ضعیف چهار محال و بختیاری

 باید استعفا کنند

نماینده مجلس:
وعده های دولت در خراسان جنوبی 

محقق نشده است

ایمن سازی مسیر پرواز قوهای زمستان گذران 
در مازندران

کنتور نداریم

عضو هیئت اجرایی خانه کارگر کشور:

قانون کار دستاویز دولت ها 
برای حل مشکلات شده است

مدیرکل توسعه کتابخانه ها و مشارکت های نهاد کتابخانه های 
عمومی کشــور از احداث 667 کتابخانه توســط خیرین در 

استان های مختلف کشور خبر داد.
محمــد ربیع احمدخانی در آیین تجلیل از کتابداران نمونه اردبیل 
افزود: ســه هزار و 325 باب کتابخانه فعال در کشــور وجود دارد که 2 
هزار و 375 مورد آن نهادی و بقیه مشــارکتی بوده و توســط خیرین 

احداث شده است.
وی با بیان اینکه همچنان نیاز به مشارکت خیرین در کتابخانه سازی 
وجود دارد از قرار دادن 615 قطعه زمین در اختیار خیرین برای ساخت 

کتابخانه خبر داد.
وی گفــت: از ابتدای ســال جاری 21 باب کتابخانه در کشــور به 
بهره برداری رسیده و امیدواریم با مشارکت خیرین تعداد کتابخانه های 

افتتاحی افزایش یابد.
احمدخانی تشریح کرد: هم اکنون به ازای هر 25 هزار نفر جمعیت 
1/38 درصد فضای کتابخانه ای در کشــور وجود دارد که این میزان در 

اردبیل 2/24 درصد است.
وی در ادامه با اشــاره به وضعیت نیروی انســانی در کتابخانه های 
عمومی در سراسر کشور رسیدگی به وضعیت معیشتی کتابداران را از 

جمله اولویت های این نهاد ذکر کرد.

مدیر گردشــگری و امور زیارت شهرداری 
مشــهد گفت: بزرگ ترین ســفره کریمانه در 
سالروز شهادت حضرت امام رضا)ع( در مشهد 

پهن می شود.
علی قناویزچی افزود: این اقدام در سال جاری برای 
اولین بار و در راستای ساماندهی نذورات مردمی انجام 
می شــود.وی اظهار کرد: در این طرح که با مشارکت 
هیئت های مذهبی و برخی سازمان های اجرایی انجام 
می شود، با مشارکت مالی شهروندان، غذای نذری در 
سالروز شــهادت حضرت امام رضا)ع( به صورت یکجا 

پخته شده و بین زائران پیاده توزیع می شود.
وی گفت: شهروندان می توانند با ارسال عدد 110 
به شماره پیامکی 1000188 در این طرح مشارکت 
کنند.قناویزچی افزود: فیش های مربوط به دریافت این 
غذای نذری نیز در دهه پایانی ماه صفر بین زائران پیاده 

در ورودی های شهر مشهد توزیع می شود.
وی این طرح را اقدامی در راســتای ســاماندهی 
نذورات مردمی و جلوگیری از مشــکلات بهداشتی و 
مسمومیت های احتمالی ناشی از توزیع متفرقه غذاهای 

نذری در شهر دانست.

رئیس کل دادگســتری هرمزگان گفت: با تلاش 
و گزارش های ارســالی از سوی ســربازان گمنام امام 
زمان)عج( و ماموران امنیتی و انتظامی، یک شــبکه 
زنجیره ای و باند بزرگ جعل مدارک تحصیلی در استان 

متلاشی و هفت نفر در این رابطه دستگیر شدند.
حجت الاسلام محمدصادق اکبری اظهار داشت: بیش از 
یک هزار و 300 مدرک تحصیلی جعلی و تعداد قابل توجه ای 
مهــر جعلی ادارات دولتی از جمله آموزش و پرورش و وزارت 
فرهنگ و ارشــاد اســلامی و لوازم و تجهیزات رایانه ای مورد 
اســتفاده در عملیات جعل و شبیه ســازی از این افراد کشف 
و ضبط شده اســت.وی افزود: نیروهای ویژه با اشراف دقیق 
اطلاعاتی و در روند پیچیده تحقیقات خود دریافتند که با یک 
باند بزرگ و زنجیره ای مدارک تحصیلی که در سطح گسترده ای 
فعالیت نموده و تمامی استان های کشور را عرصه فعالیت های 

مجرمانه خود قرار داده است مواجه می باشند.
حجت الاسلام اکبری تصریح کرد: متهم اصلی و سرشبکه 
بانــد مذکــور با نام اختصــاری )م-م( با اعتــراف به جعل و 
شبیه سازی بیش از یک هزار و سیصد مدرک مقاطع مختلف 
تحصیلی و همچنین معرفی دیگر همدستان خود که با نفوذ در 
ادارات مختلف دولتی و مراکز آموزشی در عملیات جعل و صدور 
مدارک جعلی مشــارکت کرده اند، پرده از عمق فعالیت های 
تبهکارانه این شــبکه بزرگ جعل برداشت و جزئیات تازه ای 
از سوءاســتفاده مجرمین از نقایص موجود در سیستم صدور 

مدارک تحصیلی مرا به نمایش گذاشت.
وی ابراز داشــت: سرشــبکه این باند جاعل با دایر کردن 
موسسه رسمی آموزشی و با اخذ مبالغ کلان از ثبت نام کنندگان 

که تنها در یک مقطع زمانی افزون بر 30 میلیارد ریال بوده، 
اقدام به جعل مدارک دیپلم و مهارت های صادره از سوی وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی و سازمان آموزش فنی و حرفه ای نموده 
و در ازای هــر پرونده بیــن 35 تا 60 میلیون ریال بنا به نوع 
مدرک جعل شــده، دریافت کرده است.حجت الاسلام اکبری 
ادامــه داد: یکی دیگر از متهمیــن با نام اختصاری )ع-گ( از 
کارکنان شهرداری بندرعباس می باشد که در امر جعل مدارک 
و اجرای مقدمات ارتباط گیری با برخی از مســئولان مدارس 
آموزش و پرورش جهت صدور و مهر و امضای مدارک جعلی و 
به صورت گسترده در سطح کشور فعالیت داشته است.وی بیان 
داشت: این متهم با همکاری دیگر متهم پرونده با نام اختصاری 
)الف-ز( که کارمند اداره آموزش و پرورش شهرستان میناب 
بوده، اقــدام به تایپ و تکثیر مدارک تحصیلی و صدور آن با 
مهر و امضا و کاغذ مورد اســتفاده ســازمان فنی و حرفه ای و 
همچنیــن ثبت نمرات دانش آموزان بدون اینکه در امتحانات 

شرکت کنند و یا نمره ای کسب کنند، نموده است.
رئیس شورای قضایی استان هرمزگان افزود: جاعلین در 
ادامه شبیه ســازی مدارک تحصیلی، با استفاده از کد مدارس 
به صورت غیرواقعی، نمرات شبیه ســازی شده هر درس را در 
سیستم ثبت نمرات دانا که هم اکنون به سیستم امین تغییر 
نام یافته، وارد کرده و ســپس با همدستی و مشارکت برخی 
مدیــران مدارس آموزش و پرورش که اقدام به مهر و امضای 
مدارک مجعول می نموده اند، به صدور مدارک تحصیلی مقاطع 

مختلف به ویژه مدرک دیپلم مبادرت کرده اند.
وی بیان داشــت: متهم دیگر این پرونده با نام اختصاری 
)ی-ز( از مهره های کلیدی این شبکه جعل بوده که به جهت 

تســلط بر سیســتم های رایانه ای به ویژه شبکه ثبت نمرات 
دانش آموزان )دانا( و با اســتفاده از نقاط ضعف و خلأ موجود 
در سیستم مذکور و عدم نظارت کافی از سوی عوامل مربوطه، 
نســبت به ثبت نمرات غیرواقعی و صدور مدارک جعلی برای 
دانش آموزان با برادر خود )الف- ز( همکاری مســتمر داشته 
است.حجت الاسلام اکبری، یکی دیگر از متهمین این پرونده 
را )ی- ز( کارمند دانشگاه آزاد اسلامی معرفی نموده و اظهار 
داشت: نامبرده که از مرتبطین این باند و شبکه زنجیره ای در 
شهرســتان قشم بوده با توجه به ارتباطات گسترده با سرباند 
شــبکه، پس از اخذ مبالغی و با توجه به مسئولیت برادر خود 
در اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی شهرستان قشم و دسترسی 
آسان و بی ضابطه به اسناد و مدارک محرمانه و مهرهای دولتی 
به عنوان مسئول آموزش در صدور گواهینامه های جعلی مهارتی 
اداره فرهنگ و ارشــاد اسلامی فعالیت می کرد که از نامبرده 
تعداد قابل توجهی اسناد و مدارک جعلی کشف و ضبط شده 
است.رئیس کل دادگســتری هرمزگان گفت: با بررسی های 
انجام شــده بر روی محتوی هارد دیسک کشف شده از این 
باند، مشخص شد تنها از سال 1392 تاکنون مبلغ 44 میلیارد 
ریال اعضای این باند از متقاضیان مدارک جعلی اخذ کرده اند.

حجت الاســلام اکبری یادآور شد: متهمان پس از تحویل به 
مراجع قضایی، جهت سیر مراحل دادرسی، روانه زندان شده 
و با توجه به حجم گسترده فعالیت های مجرمانه آنها در اقصی 
نقاط کشور، این پرونده نیاز به انجام تحقیقات بیشتری دارد 
تا در نتیجه تکمیل بررسی ها، ابعاد مختلف جرائم و تخلفات 
صورت گرفته مشخص شــده و شناسایی و دستگیری سایر 

متهمان و عوامل شبکه محقق گردد.

در سالروز شهادت امام رضا)ع(

بزرگ ترین سفره کریمانه 
در مشهد برپا می شود

انهدام باند بزرگ جعل مدارک تحصیلی در هرمزگان

رئیس سازمان برنامه و بودجه، میزان اعتباراتی که 
در سفر رئیس جمهوری برای استان البرز تخصیص یافته 

را حدود 10 هزار میلیارد ریال عنوان کرد.
 محمدباقر نوبخت در نشســت شورای اداری استان 
البرز گفت: این میزان اعتبار به دســتور رئیس جمهوری 
برای اجرای 60 پروژه در بخش های مختلف در نظر گرفته 
شده است.وی اضافه کرد: از این میزان مبلغ تخصیص یافته،  
یک هزار میلیارد ریال برای اجرای هشت پروژه در بخش 
عمران شهری، روستایی و صنعتی، 980 میلیارد ریال برای 
اتمام چهار پروژه در بخش کشــاورزی، 60 میلیارد ریال 

برای محیط زیست، 460 میلیارد ریال در بخش فرهنگی 
و یک هزار و 190 میلیارد ریال برای تکمیل هشت پروژه 
در بخش منابع آب می باشــد.نوبخت با بیان اینکه عمده 
این اعتبارات مربوط به بخش حمل و نقل برای اجرای 9 
پروژه است، بیان داشت: به همین منظور در این بخش 4 
هزار و 280 میلیارد ریال در نظر گرفته شده که با توجه 
به تاکید رئیس جمهوری برای اجرای هرچه  سریع تر مترو 
یــک هزار و 860 میلیارد ریال برای قطار شــهری کرج 

اختصاص یافته است.
رئیس ســازمان برنامه و  بودجه ادامه داد: همچنین در 

بخش بهداشــت و درمان برای اجرای شش طرح یک هزار 
و 860 میلیارد ریال و بخش ورزش و جوانان 120 میلیارد 

ریال اختصاص یافت.
نوبخت در بخش دیگری از سخنان خود به اعتبارات سال 
جاری استان البرز اشاره و بیان داشت: اعتبارات عمرانی استان 
در سال جاری یک هزار و 260 میلیارد ریال است که نسبت 

به مدت سال قبل 31 درصد افزایش یافته است.
سال  گذشته اعتبارات عمرانی البرز 964 میلیارد 

ریال بوده است.
وی ادامه داد: اگر به این رقم که برای اعتبارات عمرانی 

در نظر گرفته شــده اعتبارات جاری را نیز که یک هزار 
و 468 میلیارد ریال اســت را اضافه کنیم در مجموع کل 
بودجه سال جاری استان البرز به 2 هزار و 633 میلیارد 

ریال می رسد.
وی در بخش دیگری از سخنان خود به مسکن مهر 
کشور اشاره کرد و افزود: در این هفته 10 هزار میلیارد 
ریال برای کمک به مسکن مهر از سوی دولت به خزانه 
تخصیص داده شــد که مشکلات مربوط به مسکن مهر 
مرتفع شــود که بخشــی از این مبلغ به اســتان البرز 

اختصاص می یابد.

خیرین 667 کتابخانه10 هزار میلیارد ریال  اعتبار به استان البرز اختصاص یافت
 در استان های کشور ساختند

وضعیت آب در هندیجان 
به نقطه بحرانی رسیده است

معاون وزیر راه و شهرسازی و مدیرعامل شرکت 
ساخت و توسعه زیربناهای حمل و نقل کشور گفت: 
تاکنون 10 هزار و 870 میلیــارد ریال اعتبار صرف 

ساخت خط آهن قزوین- رشت شده است.
سعید محمدزاده در جریان بازدیدمعاون رئیس جمهوری 
و رئیس ســازمان مدیریت و برنامه ریــزی از خط آهن در 
دســت احداث قزوین- رشت افزود: برای تکمیل این مسیر 
ریلی به هفت هــزار و 800 هزار میلیارد ریال دیگر اعتبار 

نیازمند هستیم.
معاون وزیر راه و شهرسازی همچنین اظهار کرد: تاکنون 
80 کیلومتر از مسیر خط آهن قزوین- رشت ریل گذاری شده 
اســت. مدیرعامل شرکت ساخت و توسعه زیربناهای حمل 
و نقل کشــور گفت: مسیر یاد شــده فاز نخست خط آهن 
قزوین- رشــت- انزلی- آستارا محسوب می شود که مسیر 
ریلی داخل را به کشورهای همسایه شمالی متصل می سازد.

وی اظهار کرد: در این فاز از طرح یاد شــده، هشــت 
پیمانکار که همگی از پیمانکاران برجســته و مطرح کشور 

هستند مشغول به کار می باشند.
معاون وزیر راه و شهرسازی در ادامه به مشکلات اجرای 
این طرح اشــاره کرد و گفت: در کنار تأمین ریل و سوزن، 
جابجایی دکل های فشــار قوی بــرق و تملک اراضی باقی 
مانده در بخشی از مسیر از جمله مهمترین مشکلات است 
که امیدواریم با همراهی مسئولان کشوری و مدیران ارشد 

استان های قزوین و گیلان آنها را از پیش رو برداریم.
این مقام مسئول گفت: برای عملیات تکمیل این طرح 
نیاز به وضع محدودیت های ترافیکی در کیلومتر 55 آزاد راه 
قزوین رشت داریم که در این رابطه همکاری مسئولان استان 
قزوین را نیازمندیم.محمدزاده اظهار امیدواری کرد تا پایان 
سال جاری یا در نهایت اوایل سال آینده بتوان فاز اول این 
مســیر ریلی رابه بهره برداری رساند و زیر حمل بار و مسافر 
قرار داد.فاز نخست خط آهن قزوین- رشت- انزلی- آستارا 

حد فاصل قزوین تا رشت به طول 164 کیلومتر است.
با بهره برداری از این مســیر خط آهن جنوب به شمال 

کشور متصل می شود.

عملیات احداث شــهرک صنعتی اشتهارد 2 در 
استان البرز با حضور محمدرضا نعمت زاده وزیر صنعت، 

معدن و تجارت آغاز شد.
این شــهرک یک هزار هکتار وسعت دارد و در فاز اول 
240 هکتار آن با 60 لیتر آب در ثانیه به استقرار یک هزار 

و 200 واحد تولیدی و صنعتی اختصاص خواهد یافت.
وزیر صنعت، معدن و تجارت در آیین کلنگ زنی شهرک 
اشتهارد2، گفت: اشتهارد جز مناطق کم آب محسوب می شود 
و باید صنایع فلزی، قطعه ســازی و پتروشــیمی که به آب 

کمتری نیاز دارد در این شهرک ایجاد شود.
بــه اعتقاد نعمت زاده، مطالعات جامع و کافی برای این 
شهرک صنعتی صورت نگرفته و سرمایه گذاران و صاحبان 
واحدهــای تولیــدی و صنعتی در این شــهرک باید برای 

زیرساخت ها از جمله آب مطالعات تکمیلی را انجام دهند.
وی گفت: البرز از قطب های اقتصادی و صنعتی کشور 
است که در اقتصاد مقاومتی می تواند نقش موثری ایفا کند.
از ســوی دیگر پنج واحد تولیدی با حضور علی یزدانی 
معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت و مدیرعامل شهرک های 
صنعتی کشور، در شهرک صنعتی اشتهارد استان البرز افتتاح 

و کلنگ زنی شد.
کلنگ اجرایی طرح توسعه شهرک صنعتی کوثر اشتهارد 
در زمینی به وسعت 165 هکتار و سرمایه گذاری 115 میلیارد 
تومان و اشتغالزایی چهار هزار و 853 نفر به زمین زده شد.

همچنین یک واحد تولیدی لوله های فولادی در زمینی 
به مساحت شش هزار مترمربع که برای 30 نفر اشتغال ایجاد 
کرده با ســرمایه گذاری 100 میلیارد تومان به بهره برداری 
رسید.علاوه بر این، عملیات اجرایی دو واحد تولیدی دیگر 
شــامل کفپوش های چهار لایه در زمینی به وســعت 
چهارهزار مترمربع، اشتغالزایی 30 نفر با 75 میلیارد تومان 
سرمایه گذاری و نیز شرکت رنگ سازی در 10 هزار مترمربع 
زمین، 30 فرصت شغلی با 10 میلیارد تومان سرمایه گذاری 

در شهرک صنعتی کوثر اشتهارد آغاز شد.
اورژانس شــهرک صنعتی اشــتهارد بــا زیربنای 106 
مترمربع با 75 میلیون تومان هزینه از دیگر واحدهایی بود 

که کلنگ آن به زمین زده شد.

عملیات احداث شهرک 
10 هزار و 870 میلیارد ریالصنعتی اشتهارد2 آغاز شد

 برای احداث خط آهن قزوین- رشت

اختصاص 60 دستگاه واگن به قطارشهری اهواز

انتقاد نمایندگان خوزستان 
از وزیر راه وشهرسازی

معاون امور صنایع و معادن سازمان صنعت، معدن و 
تجارت مازندران گفت: قدیمی ترین معدن زغال سنگ 

شمال ایران احیا می شود.
علیرضا یوســف نژاد با اشــاره به اینکه معدن گلندرود 
در شهرســتان نور واقع است و یکی از قدیمی ترین معادن 
زغال سنگ شمال ایران به شمار می رود، تصریح کرد: قدمت 

این معدن به سال 1311 هجری شمسی برمی   گردد.
وی بــا بیان اینکه این معدن غیرفعال بود و با برگزاری 
جلســات متعدد درصدد احیای آن هســتیم، افزود: برای 
راه انــدازی این معدن نیروهایی از معادن البرز شــرقی به 
مجموعه اضافه می شود اما تصمیم بر آن است که نیروهای 
گذشته این مجموعه کم نشــود و نیروهای جدید در کنار 

نیروهای قدیم مشغول به کار شوند.
این مســئول با اعلام اینکه معــدن گلندرود از معادن 
زیرمجموعه البرز بوده و تقریبا دولتی محســوب می شود،  
عنوان کرد: این معدن در ســال 1383 به بخش خصوصی 
واگذار شده بود و در سال 1393 مجددا معدن گلندرود به 

شرکت تهیه و تولید مواد معدنی ایران واگذار شده است.

احیای قدیمی ترین معدن 
زغال سنگ شمال ایران


